



سعادة الدكتور عبدالله بن صادق دحلان

يشغل سعادة الدكتور عبدالله دحلان حالياً منصب رئيس جامعة الأعمال والتكنولوجيا الأهلية في جدة، المملكة العربية السعودية.

كما يشغل الدكتور دحلان منصب نائب رئيس مجلس إدارة شركة تعليم الأهلية السعودية، ورئيس مجموعة مدارس كورال الدولية بجدة "مدارس أجنبية" ورئيس مركز الأبحاث الاقتصادية ورئيس مكتب الدكتور عبدالله صادق دحلان للاستشارات الاقتصادية والإدارية والتعليمية وعضو مجلس الشورى سابقاً.

ويشغل أيضاً منصب نائب رئيس الغرفة العربية البرتغالية من الجانب العربي وهو عضو مجلس إدارة عدة مؤسسات منها: معهد تورين الدولي للتدريب معهد دولي تابع لمنظمة العمل الدولية، الغرفة العربية السويسرية وشركة اللجين، عضو مجلس أمناء مكتبة الملك فهد الوطنية (سابقاً). وهو رئيس مؤسسة المنوال التجارية للاستثمار، ورئيس مجلس الأعمال السعودي المصري عن الجانب السعودي (سابقاً).

الدكتور دحلان يؤمن بالعمل التطوعي فهو عضو مجلس إدارة العديد من المنظمات غير الربحية لحقوق الإنسان من العمال ورجال الأعمال والمهاجرين والكتاب والصحفيين والمنتجين والمخرجين والممثلين.

هو كاتب اقتصادي وله العديد من المؤلفات منها: القيادة الإدارية، حوار اقتصادي، كارثة الفقر في العالم العربي والمؤسسات الصغيرة ودورها في مكافحة الفقر.

حائز على شهادة إدارة الأعمال من جامعة الملك عبدالعزيز (١٩٧٠) وشهادة الماجستير في إدارة الأعمال من جامعة Pepperdine في أميركا (١٩٧٩) وشهادة الدكتوراه من جامعة القاهرة (١٩٨٥). كما حاز على شهادة الدكتوراه الفخرية من الجامعة البريطانية بكس عام (٢٠١٤).

H.E. Dr. Abdullah Dahlan

H.E. Dr. Abdullah Dahlan is currently the President of the University of Business and Technology in Jeddah, Saudi Arabia.

He is Author of many publications, such as: Administrative Leadership, Economic Dialogue, The Golden Days, The Disaster of Poverty in the Arab World, Small Enterprises and their Role in the Fight against Poverty and Saudi Arabia Golden Business.

Dr. Dahlan also serves as Vice Chairman of the Saudi Civil Education Company, Chairman of Coral International Schools Group in Jeddah, "International schools", Head of the Center for Economic Research and Head of the Office of Dr. Abdullah Sadiq Dahlan, Economic, Administrative and Educational Consulting.

He also serves as the Vice President of the Portuguese-Arab Chamber of the Arab side, a Board Member of several organizations, including: Turin International Institute for Training continued ILO International Institute, the Swiss-Arab Chamber and Alujain ,Member of the Board of Trustees of the King Fahd National Library previously.

Dr. Abdullah deems in volunteerism, as a member of several non-profit organizations for the human rights of laborers, businessmen, migrants, writers, journalists, producers, directors and actors.

Dr. Abdullah believes in the influential role played by the civil society institutions, where he bolstered the Shura Council to sustain this civil society system. He also believes in the collective group work aimed at serving the Arab and Muslim world.

He holds a B.Sc. from the University of King Abdul Aziz in 1970, Masters from Pepperdine University in the United States in 1979, Ph.D. from the University of Cairo in 1985 and Honorary Doctorate from the British University of Bucks in 2014.